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gét vázolták fel, amely megközelítőleg 150 MFt-
os beruházással valósulhatna meg. Sajnos min-
den erőfeszítésünk, amely arra irányult, hogy a 
két szolgáltatót is bevonjuk ebbe a nagy volu-
menű beruházásba ez idáig eredménytelennek 
bizonyult.
November elején az ÉDV Zrt. vezérigazgató-
ja egyeztető tárgyalásokat kezdeményezett a 
Képviselő-testülettel, melynek során a társaság 
műszaki vezérigazgató-helyettese elmondta, 
hogy esetleg víztorony építése nélkül is meg-
oldható lenne a településen időszakosan fellé-
pő vízhiány. Emellett nyilvánvalóan, mint az ivó-
víz közvetlen „szállítója” lényegesen kedvezőbb 
áron tudnák az ivóvíz szolgáltatást biztosítani. 
A testület ennek kapcsán kinyilvánította azon 
szándékát, hogy a település vízellátási problé-
máinak megoldása érdekében esetleg megfon-
tolna egy szolgáltató váltást is. Természetesen 
egy ilyen döntést hosszú tárgyalások és előké-
szítő folyamatok előzhetnek meg, tekintettel 
arra, hogy Herceghalom Község Önkormányza-
ta tulajdonos az ÉTV Kft-ben és emellett hosszú 
távú szerződések is kötik a szolgáltatóhoz. 
Örömömre szolgált, hogy a kritikán túl építő ja-
vaslatot is kaptunk. Dr. Mátyus ferenc ügyvéd 
úr, településünk egyik jeles polgára javasolta, 
hogy a Képviselő-testület hozzon létre egy 
ad-hoc bizottságot az ivóvíz problémával kap-
csolatos kérdések megoldására. Ehhez Ügyvéd 
Úr a maga tevőleges segítségét is felajánlotta, 
amelyet ezúton is köszönök.
A Kápolna építésével kapcsolatban feltett kér-
désekre az ülésen Makay István alpolgármes-
ter úr válaszolt, és ezen lapszámban is részletes 
tájékoztatást ad az elmúlt évben végzett felújí-
tási tevékenységről, továbbá az idei tervekről.
Azt gondolom, hogy közmeghallgatás – a ko-
rábbi évekhez hasonlóan – eredményes volt, a 
néhány indulatos megjegyzés ellenére a jelen 
levők elégedetten távoztak, mert demokratikus 
úton hangot adtak véleményüknek és választ 
kaptak az elhangzott kérdésekre.

Erdősi László polgármester

Mindenekelőtt meg kívánom köszönni minden 
kedves Herceghalmi Lakótársamnak, aki jelen-
létével megtisztelte a 2019. január 29. napján 
megtartott éves közmeghallgatásunkat. En-
gedjék meg, hogy az ott elhangzott legfonto-
sabb adatokat összefoglaljam azok számára, 
akik nem tudtak a rendezvényen megjelenni.
Az önkormányzat a 2018-as költségvetési év-
ben is eredményesen gazdálkodott, növelte 
vagyonát és ezt a „hagyományt” 2019-ben is 
folytatni kívánjuk.
2018-ban teljes mértékben önerőből vásárol-
tunk egy szociális bérlakást, új, korszerű szige-
teléssel láttuk el a Borókai utcai bérlakásokat, 
tetőtéri klímaberendezést szereltettünk a tor-
nacsarnokra és megtörtént a Muskátli köz, va-
lamint a Kiserdő út 2. szakaszának aszfaltozása. 
Ezek az önerős beruházások mintegy 28 MFt 
forrást igényeltek a 2018. évi költségvetésből.
Szociális ellátásokra, települési támogatásra, 
a gyermekek táboroztatására és ingyenes tan-
könyvellátásra a 2018-as költségvetési évben 
6,633 MFt-ot fordított az önkormányzat.
Önkormányzatunk arra törekszik, hogy minél 
teljesebb körű egészségügyi ellátást biztosít-
son a település polgárai számára. A kiváló há-
ziorvosi ellátás mellett a településen gyermek-
orvosi és fogorvosi ellátás is helyben elérhető, 
emellett az önkormányzat külön szerződéssel 
biztosítja a járóbeteg szakellátás igénybevé-
telének lehetőségét Biatorbágyon. A 24 órás 
orvosi ügyeletet, illetve a hétvégi és éjszakai 
fogorvosi ügyeleti ellátást is Biatorbágyon biz-
tosítjuk a herceghalmi lakosok számára. Ezek a 
kiadások éves szinten mintegy 12 MFt-ot tesz-
nek ki, ide nem értve az egészségügy épületé-
nek fenntartását és karbantartását.
A 2019-es költségvetési évben az előző évihez 
képest mind a kiadásokat, mind a bevételeket 
várhatóan mintegy 50 MFt-al szeretnénk emel-
ni. Ezek egyelőre tájékoztató adatok, tekintettel 
arra, hogy ezután kerül sor a költségvetés be-
terjesztésére és a Képviselő-testület által törté-
nő elfogadásra.

Polgármesteri tájékoztatás a közmeghallgatás kapcsán

A 2019. évi költségvetési tervben a Képviselő-
testület az alábbi prioritásokat jelölte meg:
•	 Az	önkormányzati	bérlakásoknál	a	belső	csa-
padékvíz elvezetése. (szikkasztás)
•	 Térfigyelő	kamera	rendszer	üzembe	helyezé-
se a bejövő utaknál. (Sajnos a beruházás befeje-
zése a T-Home közreműködésétől függ.)
•	 Óvoda	 régi	 szárny	 tetőfedése,	 játszóudvar	
bővítése. (Elnyert pályázati támogatásból 2019-
ben megvalósul.)
•	 Kápolna	felújításának	befejezése	önerőből
(A 2018-as évben 5 MFt pályázati összegből
történtek a felújítási munkálatok)
•	 Közvilágítás	kiépítése	a	Zsámbéki	úton.
•	 Szociális	bérlakás	célú	ingatlanok	vásárlása.
•	 Bölcsődei	férőhelyek	létesítése.
•	 Liget	utcai	játszótér	felújítása.
•	 A	 település	 teljes	 közvilágításának	 korszerű-
sítése. (Minden villanyoszlopra LED-es lámpatest 
felszerelése)
•	 Az	 ivóvíz	 minőséggel	 kapcsolatos	 kérdések	
megvizsgálása, tárgyalások folytatása a szolgál-
tatókkal.
•	 Gesztenyefák	 kezelése	 szükség	 szerinti	 kivá-
gása, illetve pótlása.
•	 Zöldterületek	karbantartása,	minőségi	javítá-
sa, részben vállalkozók megbízásával.
•	 Csapadékvíz elvezetése, az Árvalányhaj utcai 
árokba csatlakozó árkok meder elemekkel való 
felújítása. (A teljes beruházás összege 47,83 MFt, 
amelyből az önkormányzati önrész 15,94 MFt) 
•	 Füves	futballpálya	felújítása	(2018. évben kifi-
zetett önrész 27,73 MFt)
•	 A	futballpálya	mellé	öltöző	és	klubház	építése	
(Az önerő várható mértéke: 30 MFt)
A közmeghallgatáson legnagyobb érdeklődést 
kiváltó kérdés a település ivóvízellátása volt. 
Többen súlyos kritikát fogalmaztak meg az Ön-
kormányzat felé amiatt, hogy nem történt érde-
mi változás a kérdésben. Az ügyben egyeztető 
tárgyalásokat folytattunk az ÉTV Kft-vel, mint 
szolgáltatóval és az ivóvíz „szállítójával” az ÉDV 
Zrt-vel. Az ÉTV Kft. munkatársai egyetlen meg-
oldásként egy új víztorony építésének lehetősé-
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Az épület helyi védettség alatt áll, önkormány-
zati tulajdonban van és idén lesz 115 éves. Az 
önkormányzatnak kötelessége a tulajdonában 
lévő épületek karbantartásáról, felújításáról ál-
lagmegóvásáról gondoskodni. Herceghalom 
őslakossága hitéletét (katolikus, református, 
evangélikus) a KEK átadásáig, ebben a Kápol-
nában gyakorolta, sőt a felújítás kezdetéig 
rendszeresen használta a Katolikus Egyház a 
Kápolna épületét. Úgy érzem, hogy a felújí-
tás fontosságának megkérdőjelezése sértő a 
hitélet gyakorlói számára. Még egy megjegy-
zés, a több éve szakaszosan végzett felújítás 
oka, hogy a képviselő-testület takarékossági 
okokra hivatkozva először a 2019-es évi költ-
ségvetésben, önként vállalt feladatai között 
szerepelteti a Kápolna felújítását. Előző évek-
ben a felújítást pályázat elnyeréséhez kötötte, 
amelyre először 2018-ban nyílt lehetőség.
A felújítás után, az épületben számos egyházi 
szertartás végezhető pl. keresztelő, első ál-
dozás, bérmálás, keresztúti ájtatosság, hittan 
óra, temetési szertartás stb. Herceghalom ős-
lakossága is értékesnek és műemléknek tartja 
a Kápolna épületét, ragaszkodik hozzá. A Ká-
polna szerves része a falunak és a temetőnek. 
2004-ben ünnepeltük az épület 100-ik évfor-
dulóját, ekkor lett felújítva. Sajnos az akkori 
felújítás az épület szigetelésére nem terjedt 
ki, amelynek következménye a nedvesedés-
ből fakadó penészesedés, vakolat leválás, sa-
létromosodás. A kápolna felújítását el kellett 
végezni, ezzel tartozunk Herceghalom lakos-
ságának, a hitélet gyakorlóinak, a temetőbe 
látogatóknak. A felújítás hátralévő munkái: 
süttői mészkő külső és belső burkolás, felújí-
tott ablakok és ajtó beépítése, az épület külső 
és belső festése. Az épület felújítását Varga 
Tamás megbízott építés tervei alapján és ah-
hoz alkalmazkodva, Pál Gábor műszak előadó 
irányításával, lehetőleg helyi vállalkozók be-
vonásával kívánjuk megvalósítani. A Kápolna 
átadását 2019. augusztus 20-ra, Szent István 
ünnepe és a keresztény államalapítás emlék-
napjára tervezzük. 

Makay István alpolgármester

Lakossági részéről kérdés hangzott el a köz-
meghallgatáson, a Kápolna felújításának je-
lenlegi állásáról, a beruházás várható befe-
jezéséről és az eddig elvégzett munkálatok 
költségeiről. A kérdésre a helyszínen is vála-
szoltam, de szükségesnek és fontosnak tar-
tom a bővebb és részletes tájékoztatást meg-
adni, főleg azoknak a lakótársaknak, akik nem 
vettek részt a közmeghallgatáson.  
A feladatra 2014 október végén erdősi László 
polgármester kért fel, miután az előző ciklus 
alpolgármestere úgy határozott, hogy nem kí-
vánja folytatni a Kápolna felújítás irányítását és 
visszaadta a felújítás teljes dokumentációját. 
Felújítási munkálatok részletezve: 

Geodéziai vizsgálat 50 800,-

Restaurátor 2 022 550,-

Egyházi sátor 49 530,-

12 db pad legyártása 1 756 000,-

Összesen: 2014-ben 3 878 880,-

Épület külső-belső bontási,
betonozási munkálatok 1 076 011,-

Kápolna teljes alászigetelése 913 305,-

Temperáló altalaj fűtése szigete-
léssel + szerelőbeton 684 301,-

Összesen 2015-ben 2 673 617,-

Villanyszerelés munkálatai 608 525,-

Kőműves munkálatok (belső bontás, 
építés, vakolás, harangtorony 
feljáró beépítése, az épület körüli 
térkövezés előtti földmunkálatok 
és térkövezés, ravatalozó épület 
fa szerkezetének festése (lazúr 
favédelem)

4 992 000,-

Vasipari munkák (térelválasztó 
rácsozat, ablakok, ajtó 1 015 761,-

LED lámpatestek
(belső-külső világításhoz) 369 880,-

Összesen 2018-ban 6 986 166,-

Közmeghallgatás margójára – A Kápolna felújításról

a Kápolna felújítása eddig összesen: 
13.538.663,- forint.
2018-ban 5.000.000,- forint pályázati pénzt 
nyertünk a Kápolna felújításához, amely ösz-
szeg felhasználásával tudtuk elvégeztetni a 
2018. évben elvégzett munkálatokat. Kérdés-
ként hangzott el, hogy milyen energia igénye 
van a temperáló padlófűtésnek.  A villamos 
energia 3 cm mészkő burkolatra lett méretez-
ve, elektromos áram fogyasztása 150 W/m2, a 
terület energia igénye 3,45 kW. A temperáló 
fűtés vezérlése programozható, amikor az el-
éri a beállított fűtési értéket, természetesen 
3,45 kW-nál kevesebb energiát használ. A 
temperáló fűtés téli időszakban 3–5 fok, egy-
házi program esetén 10–12 fok celsius. Meg-
jegyzem, hogy a korábban üzemelő hőtárolós 
kályha lényegesen több kW-ot fogyasztott. 
Azt is a kérdező tudomására hoztam, hogy a 
Kápolna világítása LED takarékos világítótes-
tekkel lesz szerelve. 
A hozzászóló a továbbiakban arról érdeklő-
dött, hogy milyen funkciója lesz az épületnek 
felújítás után, és szükséges-e ennyi pénzt köl-
teni erre a Kápolnára. Válaszom, hogy igen!
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erdősi László polgármester válaszként el-
mondta, a szerződés aláírásának napján tár-
gyalni fog az új szolgáltató vezetőjével a fel-
merülő kérdésekről. 
Csizmadia Zsuzsanna, a Pénzügyi és Telepü-
lésfejlesztési Bizottság elnöke kérte, hogy a 
közszolgálati szerződésben a szelektív hulla-
dék elszállítása kapjon nagy hangsúlyt, mivel 
ez sarkalatos kérdés a falu számára. 
Dr. Kovács Judit jegyző hozzátette, sem a 
rendeletben, sem a szerződésben nem lehet 
érdemi módosítást eszközölni, mivel a pályá-
zati kiírás tartalmazta a rendelet tervezetet és 
a közszolgáltatási szerződés tervezetét. 
Hunya Krisztina képviselő említést tett a szol-
gáltató beszámolási kötelezettségéről. Kérte, 
hogy az önkormányzat ne feledkezzen meg 
erről. Kérte továbbá, hogy a lakosság időben 
kapjon tájékoztatást, a megvásárolt depóniás 
zsákok további használatával kapcsolatban.
Szendrei bence képviselő kezdeményezte, 
hogy a polgármester kérdezzen rá a tároló ku-
kák esetleges beszerzéséről a lakosság számára. 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy határozott, 
hogy a települési szilárd hulladékkezeléssel 
kapcsolatos közszolgáltatás ellátásáról szóló 
szerződést elfogadja.
eGYebeK
Csizmadia Zsuzsa, a Pénzügyi és Település-
fejlesztési Bizottság elnöke megkérdezte a 
polgármestert, van-e arról tudomása, hogy a 
faluban Pál Gábor vízüggyel kapcsolatos szer-
ződés aláírásával keresi meg a lakosokat.
erdősi László polgármester azt válaszolta, er-
ről nem hallott és nem is tartja életszerűnek, 
hogy Pál Gábor ilyesmivel járná a falut. 
Szendrei bence képviselő jelezte, hogy az 
óvoda előtti járdán vastag a jégpáncél. 
Több hozzászólás nem lévén erdősi László az 
ülést bezárta.
Ezután került sor a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság rendkívüli ülésére, melyet 
egy újabb testületi ülés követett.
Az ülésről készült jegyzőkönyv felhasználásával:

Szabó György

SZIVárGáS VIZSGáLAT eLVÉGZÉSe
AZ ÖNKOrMáNYZATI INTÉZMÉNYeK
KLÍMAreNDSZereIbeN
erdősi László polgármester ismertette azt a 
kormányrendeletet, mely előírja, hogy min-
den évben kötelező elvégeztetni önkormány-
zat tulajdonában lévő klíma rendszerek szi-
várgás vizsgálatát. 
A Mediprontó Kft. elküldte ajánlatát a Köz-
ségi Könyvtár, a Polgármesteri Hivatal és az 
Orvosi rendelő klímaberendezéseinek vizs-
gálatára.
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy döntött, 
hogy a 14/2015. (II.10.) Kormányrendeletben 
foglalt kötelezettségek teljesítése érdekében 
a Mediprontó Kft-vel elvégezteti az önkor-
mányzat tulajdonában lévő klíma rendszerek 
szivárgás vizsgálatát, 444 420 Ft + ÁFA érték-
ben, mely összeg a 2019. évi költségvetés ter-
hére kerül kifizetésre.
Felhatalmazza erdősi László polgármestert a 
vállalkozási szerződés aláírására.
DÖNTÉS A buDA-KÖrNYÉKI ÖNKOrMáNY-
ZATI TárSuLáS TárSuLáSI MeGáLLAPODá-
SáNAK 10. MÓDOSÍTáSárÓL
erdősi László polgármester tájékoztatásul 
elmondta, hogy Pilisjászfalu és Tinnye tele-
pülések is csatlakoztak a HÍD Szociális, Család 
és	Gyermekjóléti	Szolgálat	és	Központ	ellátási	
területéhez. Ezért a Társulási Megállapodását 
módosítani kell. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 
Buda-környéki Önkormányzati Társulás Társu-
lási Megállapodásának 10. számú módosítá-
sát, elfogadja.
A HerCeGHALOM GYerMeKeIÉrT KÖZ-
HASZNÚ ALAPÍTVáNY 2019. ÉVI TáMOGATá-
SI KÉreLMe
A	 Herceghalom	 Gyermekeiért	 Közhasznú	
Alapítvány Kuratóriuma támogatási kérelmet 
nyújtott be a 2019-es költségvetési évre. 
Az Alapítvány 2019. február 23-án tartja ha-
gyományos jótékonysági bálját, melynek az 
elmúlt évben új nevet adtak: Szülők-Nevelők 

Jótékonysági Bálja. A bevételt az Alapítvány 
az alapító okiratukban megfogalmazott cé-
lokra kívánja fordítani.
A kérelmezett összeg 300 000 forint.
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy döntött, 
hogy	 a	 Herceghalom	 Gyermekeiért	 Alapít-
vány részére a 2019-es költségvetési évre 
300 000 forint összegű támogatást nyújt. 
Felhatalmazza erdősi László polgármestert a 
támogatási szerződés aláírására.
A támogatási összeg 2019. évi költségvetés-
ben rendelkezésre áll.
TáMOGATáSI SZerZŐDÉS ALáÍráSA
A bIATOrbáGYI POLGárŐrSÉG
ÉS ÖNKÉNTeS TŰZOLTÓ eGYeSÜLeTTeL
erdősi László polgármester miután felolvasta 
az előterjesztést és további hozzászólás sem 
volt, szavazásra tette fel a határozati javasla-
tot. 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy határozott, 
hogy havi 170 000 forint összegű támogatást 
nyújt a Biatorbágyi Polgárőrség és Önkéntes 
Tűzoltó Egyesületnek. A testület felhatalmaz-
za erdősi László polgármestert a 2019. évre 
szóló támogatási szerződés aláírására. A tá-
mogatási összeg  a 2019. évi költségvetésben 
rendelkezésre áll.
A TeLePÜLÉSI SZILárD HuLLADÉKKeZe-
LÉSSeL KAPCSOLATOS KÖZSZOLGáLTATáS 
eLLáTáSárÓL SZÓLÓ reNDeLeT eLfOGA-
DáSA
Dr. Kovács Judit jegyző elmondta, hogy 
megtörtént a közjegyzői sorsolás melynek 
eredményeként a Zöld Bicske Kft. a nyertes 
pályázó. Ezek után ismertette a módosítási 
javaslatait és azok átvezetését a rendeletbe 
majd kérte a rendelet elfogadását. 
Hunya Krisztina képviselő megköszönte, 
hogy a kért módosítása bekerült a rendeletbe. 
erdei László képviselő azt kérdezte, hogy a 
vállalkozásoktól milyen módon történik sze-
lektív hulladék elszállítása. Azt a választ kapta, 
hogy ez ügyben minden vállalkozónak a szol-
gáltatóval kell egyeztetni. 
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tájékoztató a Képviselő-testület 2018. december 17-i
rendkívüli nyilvános üléséről
Erdősi lászló polgármester köszöntötte a képviselőket és ismertette a napirendi pontokat, majd elmondta, hogy az ülést követően 
rendkívüli pénzügyi bizottsági ülés lesz. 
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A mérnöki munka az átalakítási munkára, va-
lamint az anyagszükséglet árazatlan kiírására 
vonatkozik.
A testület felkéri a Polgármesteri Hivatal mű-
szaki előadóját, kérjen be árajánlatot az elké-
szített tervben feltüntetett munka és anyag-
szükségletet tartalmazó kiírás szerint. 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén erdősi 
László polgármester megköszönte a képvise-
lők munkáját, majd a képviselő-testület rend-
kívüli nyilvános ülését bezárta.

Az ülésről készült jegyzőkönyv felhasználásával:
Szabó György

kola akkor is megkapná. Amennyiben az iskola 
ragaszkodik a helyszínhez, azt javasolta, hogy 
építsen kisebbet, az önkormányzat pedig a la-
kosság részére építsen nagyobbat.
Csizmadia Zsuzsanna, a Pénzügyi és Telepü-
lésfejlesztési Bizottság elnöke felvetette, hogy 
Varga Tamás építészt is hívják meg a legköze-
lebbi tanácskozásra.
Szendrei bence képviselő kihangsúlyozta, 
hogy amennyiben a Képviselő-testület elodáz-
za a döntést, az iskola a határidő miatt a pályá-
zati összeget is elvesztheti. Javasolta, hogy a 
rendkívüli bizottsági ülés után legyen képvise-
lő-testületi ülés is ahol döntés születik. 
Makay István alpolgármester támogatta a 
színpad megépítését, mivel véleménye szerint 
nagyon nagy szüksége lenne a falunak és az is-
kolának is egy ilyen közösségi térre. 
Azt viszont nem támogatta, hogy a színpad 
az iskola már jelenleg is szűk udvarán épüljön 
meg. 
Dr. Kovács Judit jegyző a rendkívüli ülés meg-
tartására január 28-át, hétfőt javasolta. 
A Képviselő-testület ezt követően hosszas vita 
után sem jutott konszenzusra. Abban egyetér-
tettek, hogy a színpad épüljön meg, de a hely-
színben továbbra sem értettek egyet. Több 
helyszínre is tettek javaslatot.
Horváthné Gacsályi Marianna intézményve-
zető nem tetszésének adott hangot, vélemé-
nye szerint az ügy visszafelé halad. 
Dr. Kovács Judit jegyző végezetül emlékeztet-
te a képviselőket arra, hogy a koncepció tár-
gyalásakor a Képviselő-testület nem szavazott 
a támogatási összeg odaítéléséről. 
erdősi László polgármester az elhangzottak 
után javasolta, hogy a hétfői napon 17 óra 30 
perckor kezdődjék a rendkívüli pénzügyi bi-
zottsági ülés, melyet Képviselő-testületi ülés 
fog követni, amit a Képviselő-testület 7 igen 

bÖLCSŐDeI eLLáTáS 
erdősi László polgármester elmondta, hogy 
a pénzügyi bizottságon a bizottsági tagok 
megvitatták a bölcsődei ellátással kapcsola-
tos lehetőségeket és arra kérte a képviselőket, 
hogy tegyék meg kiegészítéseiket. 
Hozzászólás és kiegészítés nem lévén Polgár-
mester úr szavazásra tette fel az előterjesztés 
első két határozati javaslatát. 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
199/2018.( 12.17. ) számú határozatot hozta: 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete a bölcsődei szolgáltatás 

RÉSZVÉTEL A PM-CSAPVÍZGAZD-2018
SZáMÚ PáLYáZATON
erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
minisztérium csapadékvíz elvezetésének meg-
valósítására kiírt pályázat benyújtási határideje 
2019. január 23. Elmondta azt is, hogy a terve-
zett munkálatok az Árvalányhaj utcai árokba 
csatlakozó árkok meder-elemekkel való felújí-
tását foglalja magába. Az érintett utcák még, a 
Boróka utca, Ördöglovas lejtő, Vadvirág utca és 
Liliom lejtő. 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy határo-
zott, hogy részt vesz a Nemzetgazdasági 
Minisztérium	 PM-CSAPVÍZGAZD-2018	 jelű	
pá lyázatán.
A beruházással érintett közterületek:
•	Herceghalom	321/218	hrsz.	(Liliom	lejtő)
•	Herceghalom	321/243	hrsz.	(Ördöglovas	lejtő)
•	Herceghalom	321/102	hrsz.	(Ördöglovas	lejtő)
•	Herceghalom	321/294	hrsz.	(Vadvirág	utca)
•	Herceghalom	321/392	hrsz.	(Boróka	utca)	
• Herceghalom 321/245 hrsz. (Árvalányhaj árok)
• Herceghalom 321/241 hrsz. (Árvalányhaj utca)
A beruházás megvalósításához szükséges 15 
943 407 forint önerő az Önkormányzat 2019. 
évi költségvetésében rendelkezésre áll.
SZAbADTÉrI SZÍNPAD ÉPÍTÉSI eNGeDÉLYÉ-
NeK JÓVáHAGYáSA
erdősi László polgármester felkérte Horváth-
né Gacsályi Marianna intézményvezetőt, hogy 
röviden foglalja össze kérelmét. 
Intézményvezető asszony elmondta, hogy a 
támogatások felhasználása rövid és sürgős 
határidőhöz kötött, ez tette indokolttá az elő-
terjesztés tárgyalását. Azt is mondta, hogy a 
színpad építése engedély köteles, melyhez az 
önkormányzat, mint tulajdonos, továbbá a va-
gyonkezelői jogokat gyakorló fenntartó hozzá-
járulása is szükséges. 

biztosítása és bővítése érdekében úgy hatá-
roz, hogy a Herceghalom Széchenyi utca 26. 
szám alatti ingatlant kétcsoportos családi böl-
csődei ellátás céljából átalakíttatja és az átala-
kítással egyidejűleg határoz az ingatlanban 
megvalósítandó családi bölcsődei szolgálta-
tás, pályázati úton történő meghirdetésére. 
Ezt követően a Képviselő-testület 5 igen szava-
zattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül ugy 
határozott, hogy Varga Tamás építészmérnök 
által elkészített, az ifjúsági ház (Herceghalom 
Széchenyi utca 26. szám) családi bölcsőde foga-
dására alkalmassá tételére, vonatkozó mérnöki 
tervezési árajánlatát elfogadja. 

A színpaddal kapcsolatban elmondta, hogy 
bár az iskola területére tervezik elsősorban a 
diákok számára, de biztosította a jelenlévőket, 
hogy falu előtt is nyitva fog állni. 
Czinege Jánosné, a Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság elnöke hozzászólásában támogat-
ta a megvalósítást. Véleménye szerint az egész 
település számára hasznos lenne az új létesít-
mény.
Szendrei bence képviselő szerint a kérdést 
nem most kellene tárgyalni. Arról érdeklődött, 
hogy miért az önkormányzat legyen a színpad 
építtetője. Az intézményvezető asszony a kér-
désre azt válaszolta, hogy tudomása szerint, 
amennyiben a tulajdonos az építtető, akkor az 
ügy menete sokkal egyszerűbb. Az iskola nem 
lehet építtető. A vagyonkezelői jogokat gya-
korló lehetne a fenntartó az átruházott jogok-
nál fogva, de az önkormányzat jóváhagyására 
akkor is szükség lenne. 
Dr. Kovács Judit jegyző javasolta, hogy legyen 
az építtető az Alapítvány, hiszen az Alapítvány 
a beruházás finanszírozója és egyébként is jogi 
személy, ezen felül a pénzügyi elszámolása is 
rugalmasabb, mint az önkormányzaté.
Mivel több alternatíva is szóba került, Szend-
rei bence képviselő azt javasolta, hogy össze 
kell hívni egy rendkívüli pénzügyi bizottsági 
ülést, melynek keretén belül kellene tisztázni a 
lehetőségeket és a megoldásokat. Véleménye 
szerint amíg a fő kérdésben, hogy hol épüljön 
a színpad, nincs konszenzus, addig arról sem 
lehet határozni, hogy ki legyen az építtető. 
erdei László képviselő a helyszínnel nem értett 
egyet. Megkérdezte, van-e arról adat, hogy az 
iskola udvara mekkora gyermek létszámot bír 
el, továbbá azt is kérdezte, ha az iskolát bőví-
teni kell, az milyen irányban lehetséges majd. 
Véleménye szerint, amennyiben más helyszí-
nen épülne a színpad, a külső támogatást az is-

tájékoztató a Képviselő-testület 2018. december 17-i
második rendkívüli nyilvános üléséről

tájékoztató a Képviselő-testület 2019. január 22-ei
rendkívüli nyilvános üléséről

Erdősi lászló polgármester a pénzügyi bizottsági ülésen elhangzottaknak megfelelően rendkívüli képviselő-testületi ülést rendelt el, 
melynek egy napirendi pontja volt, a bölcsődei ellátás.

Erdősi lászló polgármester köszöntötte a képviselőket és a meghívott Horváthné Gacsályi marianna intézményvezetőt majd a napiren-
di pontok ismertetése után mondta, hogy az egyebek pontban mindenki szót kap.
a Képviselő-testület ezután egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat.
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szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nél-
kül elfogadott.
SZOCIáLIS bÉrLAKáS feLÚJÍTáSA.
Dr. Kovács Judit jegyző elmondta, hogy 2018. 
december elsején került átadásra a lakás, de 
abban a mai napig nincs gázszolgáltatás és a 
festési munkálatok elvégzése is januárra toló-
dott. Végezetül azt is elmondta, hogy a villany-
szerelési munkálatok elvégzésére a szakember 
helyszíni bejárása után kerül sor. Kérte a testü-
let jóváhagyását a munkálatok elvégzésére.
Makay István alpolgármester a villanyszerelési 
munkálatokkal kapcsolatban felhívta a figyel-
met az érintésvédelmi szabályok betartására. 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy határozott, 
hogy a tulajdonában levő 2053 Herceghalom, 
Sándor udvar 4. szám alatt található szociális 
bérlakásban a felújítási munkálatokat elvégez-
teti.
A gázhálózat üzembe helyezését a THER-
MESZER Bt-vel végezteti el 83 500 forint + ÁFA 
értékben, az épület belső festési munkálataival 
az Adrup Kft-t bízza meg 120 000 forint + ÁFA 
értékben, mely összegek az önkormányzat 
2019. évi költségvetésének általános tartalék-
kerete terhére kerülnek kifizetésre.
eGYebeK
Elsőként Czinege Jánosné, a Humán és Kör-
nyezetvédelmi Bizottság elnöke kért szót. Fel-
szólalásában több témát érintett:
•	felhívta	a	figyelmet,	hogy	a	Bem	utcában	lévő	
sótartóból kifogyott a só, 
•	megemlékezett	a	92	éves	Szalai	Sára	néni	te-
metéséről, 

•	segítséget	kért	az	idős	emberek	számára	a	fa	
kihordásában, 
•	 felhívta	 a	 figyelmet	 a	Magyar	 Kultúra	Napja	
rendezvényre,
•	új, játszóterek, intézmények felújítására vonat-
kozó pályázati lehetőségre hívta fel a figyelmet,
•	Pekli erika az Orfeusz színtársulat előadásá-
nak megtartására irányuló kérését tolmácsolta. 
Hunya Krisztina képviselő az előadás megtar-
tására javasolta a Nimród épületét, megfelelő 
árajánlat esetén. 
erdősi László polgármester tájékoztatta a kép-
viselőket, hogy az iskola vezetőjétől a mai na-
pon kapott egy Decathlon által kiírt „Sportból a 
legtöbbet! 2019.” elnevezésű pályázati felhívást, 
mellyel kültéri sportpályák jelenlegi burkolatá-
nak cseréjére lehet pályázni, és a pályázat be-
adásához az önkormányzat hozzájáruló nyilat-
kozata is szükséges. Megkérte az igazgatónőt, 
ismertesse röviden a pályázatot. 
Horváthné Gacsályi Marianna intézményveze-
tő asszony a pályázattal kapcsolatban elmond-
ta, hogy a Decathlon minden évben kiírja a 
pályázatot, és 2019-ben a bitumenes pálya bur-
kolat cseréjére adta be az iskola a pályázatot. A 
pályázati támogatás összege 6 350 000 forint, 
az önkormányzati támogatás pedig 1 278 000 
forint. Jelezte, hogy az önkormányzat hozzá-
járuló nyilatkozata szükséges, mivel a pálya az 
önkormányzat tulajdonában van, a nyilatkozat 
leadásának határideje január 25. Kérte a képvi-
selő-testület támogatását.
erdősi László polgármester támogatta a pályá-
zat megvalósítását és kérte a képviselők támo-
gatását is. 

Hunya Krisztina képviselő nehezményezte, 
hogy az írásos pályázatot nem kapták meg idő-
ben, és hozzátette, így nehéz olyanról dönteni, 
amit nem ismernek. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 7 igen szavazattal úgy döntött, 
hogy felhatalmazza erdősi László polgármes-
tert, hogy a Tízpróba Magyarország Kft. által 
kiírt „Decathlon Sportból a legtöbb! 2019” című 
pályázati feltételeként a Hozzájáruló nyilatko-
zatot Herceghalom Község Önkormányzata 
nevében aláírja.
A pályázati támogatáson kívüli önkormányzati 
támogatást elviekben támogatja. 
Dr. Kovács Judit jegyző asszony elmondta, 
hogy december végén, két fejlesztési javaslat-
tal kereste meg az Önkormányzatot az Esély 
Szociális Társulás, melyek nem szerepeltek az 
általános szerződésben. 
Az egyik a Szülők iskolája program újraindítása, 
melynek összege 2 x 180 000 forint/év.
A másik a házi segítségnyújtással kapcsolatos. 
1 fő szociális gondozó létszámbővítési javasla-
tuk van, melynek költsége 3 547 000 forint.
A döntés meghozatala érdekében a jegyző asz-
szony javasolta, hogy a hétfői rendkívüli ülés 
előtt hallgassa meg a bizottság a szolgálat ja-
vaslatát. 
Hunya Krisztina képviselő elmondta, inkább a 
védőnői szolgáltatás bővítését szorgalmazná. 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén erdősi 
László polgármester a Képviselő-testület rend-
kívüli nyilvános ülését bezárta. 
Az ülésről készült jegyzőkönyv felhasználásával:

Szabó György

sít a 2019. évi költségvetés általános tartalék-
kerete terhére.

eGYebeK
Elsőként Csizmadia Zsuzsa a Pénzügyi és Te-
lepülésfejlesztési Bizottság elnöke kért szót. El-
mondta, hogy a Herceghalmi Sportegyesület 
kéréssel fordult a testülethez, hogy az általuk 
megterveztetett címer használatához járulja-
nak hozzá.
Elnök asszony javasolta, hogy a címer haszná-
latát támogassák, az megfelelő, használható, 
kifogás nem merülhet fel ellene.
Dr. Kovács Judit jegyző asszony elmondta, 
hogy a községi címer és név használatát helyi 
rendelet szabályozza. A rendeletet az egye-
sület részére jegyző asszony elküldte azzal 
a kéréssel, hogy kérelmüket a rendeletben 
meghatározott módon nyújtsák be. Amennyi-
ben ez megtörténik, akkor a februári testületi 
ülésen a képviselők megtárgyalják a névhasz-
nálati kérelmet.
Több hozzászólás nem lévén erdősi László az 
ülést bezárta.

A tájékoztatást a hanganyag felhasználásával 
készítette:

Szabó György

SZAbADTÉrI SZÍNPAD ÉPÍTÉSI
eNGeDÉLYÉNeK JÓVáHAGYáSA
A PTB részletesen megtárgyalta az előterjesz-
tést. A szabadtéri színpad megépítésének és 
helyszínének kérdésében megegyezés alakult 
ki a bizottságban. A kivitelezést illetően, a 
kivitelező kérdésében, a finanszírozás, vala-
mint a felelős építtető kérdésében akkor tud 
a testület megállapodni, amikor a Hercegha-
lom	Gyermekeiért	Alapítvány	dönt,	hogy	meg	
tudja-e oldani ezeket a feladatokat és erről 
nyilatkozik.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
határozott, hogy hozzájárul a Herceghalmi 
Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Is-
kola	 udvarán	 a	 Herceghalom	 Gyermekeiért	
Közhasznú Alapítvány finanszírozásában, sza-
bad téri színpad megvalósításához. A színpad 
megépítését 8 millió forinttal és a műszaki el-
lenőri feladatok ellátásával az önkormányzat 
támogatja. A tereprendezés megvalósításához 
2 millió forint keretösszeget biztosít a 2019. évi 
költségvetés általános tartalék kerete terhére.
AZ eSÉLY SZOCIáLIS TárSuLáS SZOCIáLIS
ÉS GYerMeKJÓLÉTI KÖZPONTJáNAK
JAVASLATAI A 2019. ÉVI eLLáTáSOK
VONATKOZáSábAN

A Képviselő-testület a következő határozatot 
szavazta meg:
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő- testülete, 7 igen szavazattal az 
Esély	Szociális	Társulás	Szociális	és	Gyermek-
jóléti	 Központjának	 Család	 és	 Gyermekjóléti	
Szolgálat Területi Irodájának vezetője által el-
készített feljegyzésben foglaltakat tudomásul 
veszi. A Képviselő-testület a Szülők Iskolája 
programot támogatja és bruttó 360 000 forint 
keretösszeget biztosít a 2019. évi költségvetés 
általános tartalékkerete terhére.
A Képviselő-testület a javasolt egy fő szociális 
gondozó létszámbővítést támogatja és bruttó 
3 547 000 forint keretösszeget biztosít a 2019. 
évi költségvetés általános tartalékkerete ter-
hére.
eLSŐSeGÉLYNYÚJTÓ TANfOLYAM
SZerVeZÉSe.
erdősi László kérésére, Dr. Kovács Judit jegy-
ző asszony felolvasta a határozati javaslatot, 
majd szavazásra került sor.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy támogatja az elsősegélynyújtó 
tanfolyam beindítását, a 6–7. osztályban. Az 
oktatásra és az oktatási segédeszközök be-
szerzésére 150 000 forint keretösszeget bizto-

tájékoztató a Képviselő-testület 2019. január 28-ai
nyilvános üléséről
a testületi ülésre az ugyanezen a napon megtartott Pénzügyi és településfejlesztési bizottság ülését követően került sor. 
Erdősi lászló ismertette a napirendi pontokat (melyeket a Ptb előzetesen megtárgyalt).
a napirendi pontokat a képviselők egyhangúlag elfogadták.
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Közüzemi díj-kompenzáció

A megjelenteket köszönti:  Erdősi lászló polgármester

Ünnepi beszédet mond:  Csizmadia Zsuzsa a PTB elnöke

Fellépnek:
- Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tanulói,

- a Labdarózsa Kórus

- VÉRTES Egyesülete Huszár bemutató

- az emlékmű megkoszorúzása és fáklyás felvonulás

Herceghalom Község Önkormányzata

MEGHÍVÓ – Március 15.
Herceghalom Község Önkormányzata

tisztelettel meghívja és szeretettel várja a község lakosságát,

EMLÉKEZZÜNK EGYÜTT
2019. március 15-én 17:00 órakor a Kulturális Egyházi Központban.

Emlékezzünk 1848 hőseire, akik életüket áldozták a magyar szabadságért!

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy Herceghalom Község Ön-
kormányzata a közüzemi díjak mértékére tekintettel az előző évekhez 
hasonlóan közüzemi kompenzációban részesíti az arra rászorulókat a 
2019. január 1. – 2019. december 31. közötti időszakban.
Víz-, csatorna- és szemétszállítási díj kompenzációra jogosult az a lakos, 
aki ezen közüzemi szolgáltatások után díjfizetésre kötelezett és megfi-
zeti a számla díjkompenzációval csökkentett összegét, és családjában 
az egy főre jutó nettó jövedelem nem haladja meg:
egyszemélyes háztartás esetén: 110 000 forintot
kétszemélyes háztartás esetén: 90 000 forintot
három- vagy többszemélyes háztartás esetén: 80 000 forintot.
A közüzemi díjkompenzáció havi összege:
vízdíj kompenzáció: 1 200 forint/hó

A Hírmondó januári számában elírás történt a Községi Könyvtár „Készítsen Betlehemet” felhívására érkezett alkotások, nyerteseinek közlése-
kor. A közönség szavazatai alapján a következő három alkotás kapta a legtöbb szavazatot az egyes kategóriákban.

(vízdíj kompenzációt csak a csatornahálózatra is rákötött fogyasztók ve-
hetik igénybe, kivéve az ellátatlan területen élők)
csatorna díjkompenzáció: 1 700 forint/hó
szemétszállítási díjkompenzáció: 1 000 forint/hó
A közüzemi díjkompenzáció iránti kérelmek beszerezhetőek a Polgár-
mesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán. a kitöltött kérelemlapokat a szük-
séges mellékletekkel együtt 2019. február 28-ig kell visszajuttatni 
a Polgármesteri Hivatalba. 
A kérelmek elbírálásának határideje: 2019. március 15.
A 2019. február 28. után érkezett jogosult kérelmek időarányosan ke-
rülnek támogatásra.

Herceghalom Község Önkormányzata

Kedvenc kategória
A Vicze család alkotása

Családi kategória
Kovács Viktória és édesanyja

felnőtt kategória
bekő Krisztina

anyaKÖnyvi HírEK

mEGSZülEttEK ElHunyt
bárányos lajosné (1942)

iStEn éltESSE őKEt SoKáiG! nyuGodjon béKébEn!

Bicsák	György	és	Dányi	Dorottya	kisfia 
bicsák- dányi ábel

Fábián Tamás Antal és Magyari Judit kislánya 
Fábián borbála

Kertész Tamás és Nyeső Ilona kislánya 
Kertész viola

Szlávik Bence és Danhauser Ágota kislánya 
Szlávik annaróza

Tarjányi Dániel és Róka Erika kisfia 
tarjányi- róka Zsigmond márk
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Molnár Károly
Kéményseprőipari Pest-megyei Ellátási csoportvezető
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A múlt évben többször megrendezésre kerülő nagysikerű kézműves és 
kirakodóvásár ebben az évben is havonta egyszer, minden hó máso-
dik szombatján várja az érdeklődőket. Az év első piaca 2019. március 
9-én szombaton lesz a szokásos időpontban, azaz reggel 9 órától 
délután 13 óráig. 
A KEK melletti téren a megszokott árusítók várják ezúttal is Önöket. Vá-
sárolhatnak a „húsostól”, aki füstölt és főtt húskészítményeket árul. Vá-
logathatnak a sajtos, mézes, zöldséges és kézművesek portékái között. 
Az árusok kizárólag saját maguk által készített termékeket árulnak, 
tehát a termékek, termények közvetlenül a termelőtől származnak. A 
termelők többsége helyi, vagy a környező településekről érkezik. Így 
tudjuk, honnan jön, amit kínálnak és azt is, hová kerül a pénzünk. A ki-
rakodóvásárral egyidőben ruhabörzét is rendezünk a KEK mögötti asz-
faltos pályán. Itt azokat a herceghalomiakat várjuk, akik csereberélni 
szeretnék gyermekük kinőtt ruháit, játékait. Hozza el azt, amit már nem 
tud hova rakni, hátha másnak pont az kell!
Jelentkezés a börzére: zs.csizmadia@herceghalom.hu
vagy galaikat@freemail.hu
Szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt március 9-én reggel 
9 órától!

Csizmadia Zsuzsa

Jó tudni!
Göcze Edit rovata

megéri tavaszi nagytakarítást végezni 
lakásbiztosításunk környékén is!

sunkból tűntek el a biciklik. Ha pedig évente 
többször útra kelünk akár belföldön, akár kül-
földön, érdemes megfontolni, hogy ne utazá-
sonként kössük meg az utasbiztosítást, ha-
nem a lakásbiztosításunkba tegyük bele ki-
egészítőként. Meglepő lehet az is, hogy van 
olyan biztosító, mely a nyaralásunk alatti ked-
vező időjárási viszonyok biztosításával garan-
tálja felhőtlen pihenésünket.
Fontos kiegészítő lehet a lakásbiztosításon 
belüli jogvédelmi kiegészítő, mely peres 
ügyeink során nyújt fedezetet. Nagy kedven-
cem az informatikai eszközökkel kapcsolatos 
kiegészítő biztosítás is. Nem ritka, hogy leejt-
jük a mobilunkat, vagy sikerül a kávét a lap-
topra önteni, de az se nagy öröm, amikor a 
gyerek leborítja az LCD TV-t, és ki kell kifizet-
nünk a javíttatást. Ha pedig az internet veszé-
lyeitől szeretnénk megóvni magunkat anyagi 
értelemben, a cyber kiegészítő biztosítás jó 
lehetőség: IT távsegítséget nyújt vírusok, 
kémprogramok eltávolítására; a bankkártyánk 
adataival való visszaélés esetén is fizet, példá-
ul akkor, ha valaki webshopok-ban vásárolgat 
a lopott adatainkkal.  Ha digitális adathordo-
zóra mentett adataink károsodnak, a biztosító 
fizeti a helyreállítás költségeit. 
Szívesen segítek áttekinteni a biztosítók kínála-
tát, illetve összeállítani az Ön igényeinek legin-
kább megfelelő konstrukciót. Hívjon bátran!

Gőcze  Edit
öngondoskodási és pénzügyi tanácsadó

www.Facebook.com/
AngyalszarnyOngondoskodas

www.temekezesibiztositas.hu
+36 20 268 8810

Így tavasz közeledtével beindulnak az építke-
zések, felújítások. Sokan nem tudják, hogy új 
ház építésekor, felújításakor már az előtt érde-
mes lakásbiztosítást kötni, hogy beköltöz-
nénk. A nyílászárók beszerelése előtt az időjá-
rás okozta károk, illetve tűzkár esetén nyújt 
biztonságot, míg az ablakok, ajtók berakása 
után betöréskor is fizet a biztosító a beépített 
bútorok, szerelvények, építőanyagok eltulaj-
donítása esetén. Ha tetőt cserélünk, javítta-
tunk, fontos, hogy a felújítás idejére módosít-
suk a lakásbiztosításunkat, mert egy kiadó-
sabb zivatar okozta beázáskor csak ebben az 
esetben fizet a biztosító!
Korábban már volt szó arról, hogy 2-3 évente 
egyébként is érdemes szakértővel átvizsgál-
tatni, aktualizálni lakásbiztosításunkat. A biz-
tosító társaságok közti piaci verseny miatt a 
cégek egyre többféle kockázatot vállalnak 
alapszolgáltatásként, egyre olcsóbban, meg-
lepően magas kedvezményekkel, melyeket a 
régi szerződések nem tartalmaznak. Szinte 
biztos, hogy egy új szerződéssel jóval többfé-
le szolgáltatáshoz juthatunk, akár kevesebb 
pénzért. Érdemes elővenni a kötvényünket és 
átolvasni, mert az üzletkötő valószínűleg egy 
általános szolgáltatáscsomagot adott el ne-
künk és nem biztos, hogy minden apróságra 
felhívta a figyelmünket. Számos olyan dolog 
történhet velünk, amiért a biztosító helytáll, 
de eszünkbe se jut, hogy van rá fedezetünk. 
Milyen kiegészítő biztosításokról lehet szó?
A leggyakoribb eset talán a táska ellopása, el-
veszítése. Az eltűnt kulcsok miatti zárcsere 
költségét, az iratok, bankkártyák pótlását is 
legtöbbször fedezi a biztosításunk, ahogy az 

áramkimaradás miatt leolvadó fagyasztónk-
ban tárolt élelmiszerek értékét is. Kisebb bal-
esetek esetén sem biztos, hogy egyből a la-
kásbiztosításunk jut eszünkbe, pedig a leg-
több térít csonttörés, műtét esetén akkor is, 
ha nem otthon történt a baleset.
Több biztosítónál elérhető a cicák, kutyák 
gyógykezelését fedező biztosítás, ami ha sú-
lyosabb betegségről van szó, váratlanul na-
gyon megterhelheti a családi kasszát. Sokan 
nem tudják, hogy a gyermekek fertőző beteg-
ségére is köthetünk biztosítást, kullancscsípés 
okozta betegségekre szintén. És ami igazán 
meglepő lehet: iskolai lopásra, illetve kórházi 
kezelésünkkor történő kórházi lopásra is több 
biztosítótársaság nyújt fedezetet.
Így tavasszal, érdemes átgondolni a drágább 
kerti bútoraink, medencénk, kemencénk, 
vagy épített kerti grillezőnk biztosítását is a 
különleges dísznövényekkel együtt, hiszen 
akár néhány – viharban tönkre ment - mutató-
sabb leander pótlása is jelentős kiadás lehet. 
Az egyre szaporodó, veszélyes darazsak irtása 
például szintén benne van több biztosító 
kerttel kapcsolatos kiegészítő csomagjában. 
Sokszor marad ki véletlenül a biztosításból a 
légkondik külső egysége, a ház környékét 
megfigyelő kamerarendszer, illetve a kapute-
lefon. Nézzük át, vonatkozik-e biztosításunk 
ezekre is, illetve gondoljuk át, nem a lakásbiz-
tosítás megkötése után szereltettük-e be vala-
melyiket!
Kiegészítő biztosításként szóba jöhet sport-
eszközeink biztosítása is. Zárral rögzített ke-
rékpár ellopása esetén a biztosítás összegha-
táráig térít a biztosító, akkor is, ha nem laká-

FElHíváS – PIAC 2019
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bozsik korosztályok (u7-u13)
Általános iskolás gyerekeink szép számmal már január első hetében el-
kezdték az edzéseket a tornateremben. A nagylétszám, illetve a rendel-
kezésünkre álló termi órák száma miatt nehezebb az edzés tartása, de 
edzőink remekül veszik az akadályokat, illetve a gyerekek is élvezik a 
munkát. Téli időszakban még inkább előtérbe helyeztük a mozgásko-
ordináció fejlesztését, illetve a korosztályokra külön lebontott erősítő 
gyakorlatokat. Mindezek mellett a nagyobbakkal elkezdtük a táborok-
ban is jól ismert Manager Focit.

A 2018-19-es szezonban kosárlabdá-
ban 6 csapattal versenyezzük végig 
az évet. Két-két csapattal indulunk az 
U-11 és U-12 Országos bajnokság-
ban és egy-egy csapatunk szerepel 

az Országos és Pest-megyei U-14-es bajnokságban. Február elejéig 
nagyjából 4 forduló zajlott le mindegyikben, ezeken összesen 5 torna-
győzelmet szereztünk és szintén ötször lettünk másodikok.  A zord léte-
sítményi feltételek mellett – nem tudunk szabvány méretű teremben 
edzeni, csapatok helyett csoportoknak tartunk foglalkozásokat, 2–3 
korosztály sportol egyszerre – sokszor sikerrel vesszük fel a küzdelmet 
olyan csapatokkal, amelyek komolyabb múlttal és jobb infrastruktúrá-
val rendelkeznek. Mindezek miatt saját magunkra, mint utánpótlás-ne-
velő előkészítő egyesületre tekintünk. Olyan szakmai alapokat szeret-
nénk adni a nálunk tanuló gyerekeknek, amivel bárhol, nagyobb csapa-
toknál is megállják a helyüket. Nagy hangsúlyt fektetünk a pedagógiai 
munkára is, hogy a gyerekekben kialakítsuk a (ma már kevésbé divatos) 
sportszerű viselkedéshez szükséges magatartásformákat. Edzőink egy 
kivételével testnevelő tanárok is egyben, ami nagyban segíti a minősé-
gi munkát. Kimagasló eredménynek tartjuk, hogy vezetőedzőnket, 
Bácsalmási Gábort a Magyar Kosárlabdázók Országos Szövetsége fel-
kérte az országban működő akkreditált Akadémiák szakmai ellenőr-
zésére és mentorálására. 
Lehetőségeink tükrében két fontos célunk volt, van és lesz. Egyik ver-
senysport, a másik tömegsport-orientált, de mindkettő hiánypótló a 
maga nemében:

u19 – Felnőtt
Legnagyobb utánpótlás, illetve a felnőtt csapatunk is elkezdte a felké-
szülést. Legelső edzésnapunkon (01.23) a hirtelen leesett 5–7cm-es hó-
ban kellett edzenünk, ami még inkább megterhelő volt, hiszen jóval 
megnehezíti a mozgást, de kitartóan végig csinálták a játékosok.
A tavaszi szezon bajnoki fordulóit, mint már korábban említettem vé-
gig hazai pályán (Budaörs Árok utca 2-4) játssza mindkét csapatunk, így 
végre nem kell a mérkőzések előtt több 10 kilométereket utazni, ezáltal 
remélhetőleg frissebbek is lesznek a játékosok.

1. Megtalálni, kiválasztani és felkészíteni a kosárlabda sportágban te-
hetséges játékosokat és megfelelő időben tovább irányítani őket ma-
gasabb szinten játszó csapatokhoz. Korábban a sportegyesületünkben 
kezdő két játékosunkat Magyarország U-18-as bajnokcsapata az Alba 
Fehérvár igazolta le. Ezen kívül kb. 10 játékosunk játszik magasabb kor-
osztályban komolyabb csapatokban (MAFC, Vasas, MTK, Budaörsi DSE). 
2. Megszerettetni és megfelelő szakmai és pedagógiai hátteret bizto-
sítva lehetőséget biztosítani mindenkinek, aki kosárlabdázni szeretne.
Szeretettel várunk a jövőben is minden gyermeket 4–13 éves korig!

Bácsalmási Gábor

igazolás
A téli átigazolás során többen is jönnek hozzánk próbázni, mind a fel-
nőtthöz, mind az U19-hez. 3 ifi játékosnak a versenyengedélyén már a 
HSE név szerepel, így remélhetőleg eltudjuk kerülni azt – amit ősszel 
nem tudtunk -, hogy a felnőtt csapatból a túlkoros játékosok (1998-
1999-ben születettek) az ifiben is versenyezzenek. Amennyiben ez 

megoldódik akkor „csak” a felnőtt bajnokságra kell koncentrálniuk. Az 
átigazolási időszak február 14 éjfélig tart. Szeretettel várunk minden 
szurkolót a bajnoki mérkőzéseinkre! Segítsék a csapatainkat a buzdítá-
saikkal. Nagy szükség lesz rá, hiszen az U19 a bajnoki címért fog harcol-
ni, az első csapatunk pedig egy kiemelten erős bajnokságban szerepel, 
így minden motiváló, pozitív tényező számít.

Zsupanek Péter HSE-Elnök

HSE hírek
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mert nem tudatosítják, hogy ők betegek és 
nem ismerik fel annak jeleit és tüneteit, hogy 
valami nincs rendben.
A kezelés elkerülésének egyik legfontosabb 
oka a stigmatizálás, a megbélyegzés.
A stigma befolyásolja azt, amit az emberek 
gondolnak és hisznek ezzel a betegséggel  
kapcsolatban. Komoly tévedés azt hinni, hogy 
a depresszió személyes gyengeség, vagy jel-
lemhiba, mert a klinikai szintű depresszió sok 
más orvosi problémához (pl. cukorbetegség, 
ízületi gyulladás vagy magas vérnyomás) ha-
sonlóan olyan betegség, amelyet egészség-
ügyi vagy mentális egészségügyi szakem-
bernek kell kezelnie.
A betegség kezelésének legfontosabb pillérét 
az antidepresszáns gyógyszerek (testi kezelés) 
és a pszichoterápia (pszichológiai kezelés) ké-
pezik. Ezek alkalmazása csak szakorvos által 
javasolt esetben célravezető.

Tájékoztatjuk a Tisztelt Olvasókat, hogy ha 
valaki a cikkben felsorolt tüneteket észleli 
akár saját magán, akár ismerősén, három 
dolgot tehet:
1./ Akár névvel, akár név nélkül értesítheti 

Herceghalom Község önkormányzatát, 
mely esetben panaszát  haladéktalanul to-
vábbítják a megfelelő szakemberhez.

2./ Felveheti a kapcsolatot az Egészségfejlesz-
tési Irodával (EFI), illetve a hozzájuk tartozó 
Lelki Egészség Központtal (LEK), akik men-
tális egészséggel foglalkozó, támogató 
programokkal várja az érdeklődőket.

 Az Egészségfejlesztési Iroda személyesen 
Biatorbágyon az Egészségházban (Mes-
ter u. 2. II. emelet) munkanapokon 9 és 
15 óra között, telefonon a 70/504-2286-
os számon, e-mailben az erdeklodes@efi.
biatorbagy.hu címen érhető el.

3./ Segítséget kérhet az Esély Szociális Tár-
sulás	 Szociális	 és	 Gyermekjóléti	 Központ	
munkatársánál, Érczi Zsoltnál, telefonon 
a 06 20 569 9306-os számon, e-mailben 
a gyermekjolet@eselytarsulas.hu címen, 
vagy személyesen a Herceghalmi Csicser-
gő	Óvoda	könyvtár	helyiségében	kedden	
és csütörtökön 14-től 16 óráig.

Szabó György

Forrás: Internet
https://ifightdepression.com/hu/

mindenkinek/a-depressziorol

Mit kell tudni erről a betegségről?
Amikor azt mondjuk, hogy depressziósnak 
érezzük magunkat, sok esetben valójában 
szomorúak vagyunk, vagy lehangolttá válunk 
valamilyen gond, probléma miatt.
Az emberek többsége időnként szomorúnak 
érzi magát, de ez nem jelenti azt, hogy meg-
betegedett. A depresszió ugyan hasonló ér-
zés, de sokkal intenzívebb és sokkal hosszabb 
ideig tart, úgy lehet megfogalmazni, hogy a 
lelki egészség zavara, ami tulajdonképpen 
betegség. Fontos tudni azt is, hogy ez a be-
tegség is kezelhető.
Amikor egy ember életében a depresszió je-
len van, annak jelei és tünetei vannak, de egy-
általán nem biztos, hogy ezeket felismeri. Elő-
fordulhat, hogy csak akkor kezdi érezni valaki, 
hogy komoly problémája van, amikor nem 
tud tőle megszabadulni, amikor a minden-
napi tevékenységek elvégzése akadályokba 
ütközik, vagy amikor már annyira elhatalma-
sodik rajta a probléma, hogy kilátástalannak 
látja az életét.
Fontos a megfelelő orvosi diagnózis meg-
határozása és a célzott beavatkozás előírása, 
mint amilyen a gyógyszeres kezelés vagy a 
pszichoterápiás segítség.
Milyen jelei és tünetei vannak
a depressziónak?
Ez a betegség olyan, amely nem csak egy lel-
kiállapotot jelent, hanem az egész szervezetet 
érinti, beleértve az egyén étvágyát, alvását, a 
saját magával kapcsolatos érzéseit valamint a 
különböző dolgokról való gondolkodásmód-
ját is.
Továbbá nem jelenti azt, hogy az illető „ki 
akarja húzni magát valami alól”. Nem igaz 
az sem, hogy az érintett személy „összeszedi 
majd magát” és jobban lesz.
A depresszió távol áll a stressztől vagy az élet-
helyzeti nehézségek megpróbáltatásaitól: ez 
egy betegség egyértelmű jelekkel és tünetek-
kel, amelyek az állapot felismerése és kezelése 
nélkül hetekig, hónapokig vagy akár évekig is 
fennállhatnak.
Mik a leggyakoribb jelei és tünetei:
•	állandósult	szomorúság,	szorongás	vagy	ki-

üresedett hangulat;
•	 csökkent	 érdeklődés	 a	 korábban	 érdekes-

nek tartott vagy örömöt okozó tevékenysé-
gekkel kapcsolatban, beleértve a szexuális 
együttléteket;

•	 szokatlan	 fáradtságérzet,	 csökkent	energia-
szint, lelassultság érzése;

•	 csökkent	 étvágy	 (súlyvesztéssel)	 vagy	 ép-
pen megnövekedett étvágy (súlygyarapo-
dással);

•	 alvászavar	és	álmatlanság,	hajnali	felébredé-
sek vagy túl sok alvás;

•	 csökkent	 érzelemkifejezés	 (érzelmi	 beszű-
kültség);

•	 reménytelenség,	 pesszimizmus,	 bűntudat,	
értéktelenség vagy tehetetlenség érzése

•	 társas	helyzetektől	való	visszahúzódás;
•	 nehézségek	a	 koncentrálásban,	emlékezés-

ben vagy a döntéshozatalban
•	 szokatlan	 nyugtalanság	 vagy	 ingerlékeny-

ség;
•	 elhúzódó	testi	panaszok,	mint	például	fejfá-

jás, emésztési rendellenességek, vagy kró-
nikus fájdalom, mely nem reagál a megszo-
kott kezelésekre, és

•	 halállal,	 öngyilkossággal	 való	 foglalkozás,	
öngyilkossági kísérlet vagy önsértés

Vannak jellegzetes testi tünetei:
•	rossz	közérzet	és	feszültség	érzése
•	csökkent	étvágy	és	súlyvesztés
•	csökkent	szexuális	érdeklődés
•	fejfájás
•	szédülés
•	hátfájdalom
•	légző	problémák
•	szívproblémák
•	gyomor-	és	bélrendszeri	panaszok
•	hasi	fájdalom
Ha ilyeneket tapasztalnak, forduljanak or-
voshoz.
Aggódom valaki miatt...
A társas támogatás nagyon fontos a depresz-
szióban szenvedő embereknek, de leginkább 
egy szakember segítsége a legkézenfekvőbb 
megoldás.  
A depresszió kezelhető?
A kezelés, a legtöbb ebben a betegségben 
szenvedő ember számára segítséget jelent, 
mert valószínű, hogy kezeletlenül rosszab-
bodik a helyzet. Sokféle hatásos kezelés 
áll rendelkezésre a depressziósok megse-
gítésére. Sokféle egészségügyi szakember 
és szolgáltatás is készen áll az információ-
adásra, támogatásra és megfelelő speciális 
kezelésre.
A kezelésre került betegek nem kevesebb, 
mint 80-90%-a már 3-8 hét múlva jobban érzi 
magát. Mindazonáltal a depressziósok több 
mint 70%-a nem keresi vagy nem kapja meg 
a megfelelő kezelést. Ennek több oka van. 
Sokan pusztán azért nem kérnek segítséget, 

Kedves olvasók!
Hunya Krisztina, képviselő asszony kezdeményezésére egy sorozat indul a Hírmondóban, reményeink szerint segítségnyújtó céllal. 
Képviselő asszony tapasztalata szerint, egyre több olyan lakótársunk van, akiknek az élete valamilyen okból félresiklik, és nem kérnek 
segítséget. magukba fordulnak, „bezárkóznak”, egyre távolabb kerülnek a szerencsés kimenetelű megoldástól, és ez szélsőséges eset-
ben kilakoltatáshoz, alkoholizmushoz, erőszakhoz stb. vezet. 
Sorozatunkban olyan témákat dolgozunk fel, mint a szenvedélybetegségek, pl. szerencsejáték függőség, a mindennapi életvitelhez 
szükséges jogi és pénzügyi ismeretek, pl. hitel, kezességvállalás, stb. 
Első alkalommal a depresszióról olvashatnak egy írást, reményeink szerint közérthető megfogalmazásban. az őszi-téli időszak, amikor 
csökken a napsütéses órák száma, a hideg miatt egyre kevesebbet tartózkodunk a szabadban, különösen hajlamosít a depresszív tüne-
tek megjelenésére. 
a sorozat további részei havonta jelennek majd meg, segítő céllal, hogy senki NE LEGYEN ÁLDOZAT!

Ne legyen áldozat
ne legyen áldozat

mindenkinek
a depresszióról



Válassza ki több mint 20 biztosító és pénzintézet 
ajánlatából az Ön igényeire szabott konstrukciót 

egy helyen, Magyarország egyik legnagyobb többes ügynök 
cégének hivatalos, helyi képviselőjével!

• Lakásbiztosítások 
• Casco és kötelező gépjármű felelősségbiztosítások 
• Kegyeleti célú, időskori biztosítások 
• Nyugdíjcélú megtakarítások 
• Élet-, egészség- és balesetbiztosítások 
• Gyermekjövő programok 
• Pénzügyi tervezés, öngondoskodási  lehetőségek 
• Vállalkozások vagyon és felelősségbiztosítása 

Hívjon most, díjmentes tanácsadás keretében segítek 
megtalálni az adott helyzethez illeszkedő 

legjobb megoldást! Igény szerint házhoz megyek 
és kárbejelentéskor sem hagyom magára.

Egy saját személyes pénzügyi 
tanácsadó nem luxus, hanem 
bölcs előrelátás!

DÍJMENTES PÉNZÜGYI 
ÉS BIZTOSÍTÁSI TANÁCSADÁS 
HERCEGHALMON

GP Consulting
Pénzügyi Tanácsadó Kft.AngyalszarnyOngondoskodas

Gőcze Edit 
pénzügyi és öngondoskodási szakértő

+36 20 268 8810


